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ΕΡΩΤΗΣΗ 
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- Υπουργό Κλιματικής Κρίσης & Πολιτικής Προστασίας, κ. Γ. 

Κεφαλογιάννη 
- Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, κ. Κ. Πιερρακάκη 

 

Θέμα: Συνεχίζεται η εγκατάλειψη των σεισμόπληκτων της Σάμου -
άνιση μεταχείριση σε σχέση με άλλες σεισμόπληκτες περιοχές 

Μετά τον καταστροφικό σεισμό της 30ής Οκτωβρίου 2020, οι κάτοικοι 
της Σάμου συνεχίζουν να αντιμετωπίζουν σοβαρά προβλήματα στην 
αποκατάσταση των κατοικιών και των περιουσιών τους. Παρά τις αρχικές 
δεσμεύσεις της Πολιτείας για άμεση και πλήρη στήριξη, η 
πραγματικότητα αποδεικνύεται διαφορετική: 

1. Καθυστερήσεις στην έκδοση αδειών επισκευής και ανακατασκευής 

Σύμφωνα με πρόσφατη επιστολή της Νομαρχιακής Επιτροπής Σάμου του 
ΤΕΕ–Τμήματος Βορειανατολικού Αιγαίου προς το Υπουργείο Κλιματικής 
Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας, μεγάλος αριθμός σεισμόπληκτων 
αδυνατεί να υποβάλει τα απαιτούμενα συμπληρωματικά στοιχεία για 
την έκδοση αδειών επισκευής, ανακατασκευής και αυτοστέγασης, λόγω 
της λήξης της σχετικής προθεσμίας, η οποία έως σήμερα δεν έχει 
ανανεωθεί.  

Συνέπεια αυτού είναι να μην υπάρχει δυνατότητα κατάθεσης νέων 
αιτήσεων, ενώ οι δικαιούχοι που έχουν λάβει την πρώτη αρωγή έναντι 
στεγαστικής συνδρομής, υπό τη μορφή έκτακτης εφάπαξ ενίσχυσης, 
καλούνται να την επιστρέψουν, γεγονός που δημιουργεί πρόσθετα 
κοινωνικά και οικονομικά προβλήματα. 
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2. Απαλλαγή από τον ΕΝΦΙΑ: Η Κυβέρνηση δεν έχει δώσει παράταση 
στην απαλλαγή που ίσχυσε τα προηγούμενα χρόνια 

Για το τρέχον έτος 2025, η Κυβέρνηση δεν έχει δώσει παράταση στην 
απαλλαγή από τον ΕΝΦΙΑ της παραγράφου 7Γ του άρθρου 3 του ν. 
4223/2013, η οποία ίσχυσε τα προηγούμενα έτη και αφορούσε -μεταξύ 
άλλων- τους πληγέντες στην Π.Ε. Σάμου. Παρά ταύτα, στις 20 Μαρτίου 
2025, με επίσημο Δελτίο Τύπου του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας & 
Οικονομικών ανακοινώθηκε ότι σε επικείμενο Νομοσχέδιο θα 
συμπεριληφθεί διάταξη περί παράτασης στην απαλλαγή ΕΝΦΙΑ και για 
το 2025 άλλης παραγράφου του ίδιου άρθρου, η οποία αφορά τους  
ιδιοκτήτες ακινήτων σε σεισμόπληκτες περιοχές της Κρήτης. Ωστόσο, το 
Δελτίο Τύπου δεν περιελάμβανε καμία μνεία για αντίστοιχη μέριμνα 
φετινής παράτασης για τους σεισμόπληκτους της Σάμου, οι οποίοι, παρά 
τις σοβαρές ζημιές που υπέστησαν, εάν τελικά δεν δοθεί παράταση, 
επιβαρύνονται με τον ΕΝΦΙΑ, ακόμα και για ακίνητα που είναι μη 
κατοικήσιμα. 

Κατόπιν αυτών, 

ΕΡΩΤΩΝΤΑΙ ΟΙ ΚΥΡΙΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ: 

1. Προτίθεστε να δώσετε άμεσα ανανέωση της παράτασης 
κατάθεσης νέων αιτήσεων, καθώς και της προθεσμίας υποβολής 
συμπληρωματικών στοιχείων για την έκδοση αδειών επισκευής, 
ανακατασκευής και αυτοστέγασης των σεισμόπληκτων της Σάμου, ώστε 
να συνεχιστεί η διαδικασία αποκατάστασης; 

2. Πόσοι φάκελοι ανακατασκευής και επισκευής κτηρίων έχουν 
κατατεθεί και πόσοι από αυτούς ελέγχθηκαν και αδειοδοτήθηκαν μέχρι 
σήμερα; 

3. Πότε έγινε η τελευταία καταβολή του επιδόματος ενοικίου στους 
δικαιούχους; 

4. Γιατί δεν μεριμνήσατε να δώσετε παράταση στην παρ.7Γ του 
άρθρου 3 του ν. 4223/2013, ώστε να ισχύσει και για το 2025 η απαλλαγή 
ΕΝΦΙΑ που ίσχυσε τα προηγούμενα χρόνια για τους σεισμόπληκτους της 
Π.Ε. Σάμου, και μάλιστα δεν τους συμπεριλάβατε ούτε καν στο ανωτέρω 
Δελτίο Τύπου, με το οποίo ανακοινώσατε νομοθετική ρύθμιση 
παράτασης της απαλλαγής μόνο για τους πληγέντες της Κρήτης; 



Προτίθεστε να διορθώσετε αυτήν την άνιση μεταχείριση και να 
συμπεριλάβετε στο άμεσα επικείμενο Νομοσχέδιο αντίστοιχη διάταξη 
παράτασης της απαλλαγής από την καταβολή ΕΝΦΙΑ και για τα πληγέντα 
ακίνητα των σεισμόπληκτων της Σάμου; 
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